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Referat bestyrelsesmøde 
 

 

 

 

 
 

Kl. 12.15-12.45: Fælles frokost  

Kl. 12.45-12.50 

1. Godkendelse af dagsorden og referat 
Bilag 1.1. Referat af møde den 2. februar (vedlagt T.O.) 

Ansvarlige: Katrine og Tobias 

Bestyrelsen godkendte dagsorden for dagens møde; med et ekstra orienteringspunkt fra med-
arbejderrepræsentant under punkt 2 samt et punkt om folkemøder under punkt 3. Under mø-
det blev det besluttet at tage punkt 4 i forlængelse af relevant drøftelse under punkt 2. Referat 
fra seneste møde var med til orientering. 

Kl. 12.50 – 13.30 

2. Nyt fra sekretariatet 
Bilag 2.1. Nyt fra sekretariatet, bestyrelsesmøde 16.3.2023 (vedlagt) 
Bilag 2.2. Analyse af UI’ere ansøgt i CISU 2020-2022 (vedlagt) 
Bilag 2.3. Analyse af brugen af danske lønkroner i CSP 2022 (vedlagt) 
Bilag 2.4. Referat fra ledelseskonsultationer (vedlagt T.O.) 

Personalenyt: Ny kommunikationsmedarbejder, Signe Kold Andersen, fra 1.3. Ledelse og TR 
har sammen forhandlet en aftale på plads angående HK-ansattes rådighed udenfor almindelig 
arbejdstid. Mange kortvarige sygemeldinger på sekretariatet grundet hård influenza-sæson. 
Kort orientering om personalesag udenfor referat. Orientering fra medarbejderrepræsentant 
om generalforsamling i medarbejderklub med genvalg af tillidsrepræsentant, tillidsrepræsen-
tant-suppleant, ordinært bestyrelsesmedlem og medarbejderrepræsentant. Nyvalgt arbejds-
miljørepræsentant.  

Status på den politiske situation og Finanslov 2023 og 2024 herunder klima:  
Situation vedrørende Finanslov-2023 (FL23) er håndteret i samarbejde med UM således, at vi 
gennemfører runder og behandler løbende indkomne ansøgninger, som dog først kan få til-
sagn, når FL23 er vedtaget. Vi er informeret om, at FL23 kan forventes vedtaget i april 2023. 
Embedsmænd har indledt tidlige skridt til udarbejdelse af FL24, og CISU har løbende på møder, 
i samtaler og per mails gjort embedsstand opmærksom på finansieringsbehov. 

Mødekreds Bestyrelsen, Andreas og Jeef + Iben (medarbejderrepræsentant 
online), Andrea (referent) samt Bolette (controller) til pkt.4-6. 

Tid 16. marts 2023 kl. 12.00-17.00 

Sted Ebbe Reich Stuen, Vartov, Farvergade 27 i København  

Indkaldere Katrine, Tobias, Jeef og Andreas 

Mødetype Ordinært møde med indledende fælles frokost 

Forplejning Frokost før, kaffe/te og frugt under mødet og kage i pausen. 
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Minister-kontakt: CISU har dialog med UM om ministerbesøg. Ministeren er meget optaget af 
rejseaktivitet. Vi er p.t. i dialog med UM om tidspunkt for møde. CISU har også henvendt sig 
sammen med andre puljer om et fælles møde med ministeren – og har fået at vide, at det først 
vil kunne finde sted efter møder med de enkelte puljeorganisationer. 
Ordfører-kontakt: CISU har været i mailkontakt med alle ordførere og arbejder sammen med 
Globalt Fokus om fælles præsentation på intromøde for ordførere arrangeret af Christiansborg. 
UPR: Begge kandidater CISU har indstillet – Mette Kjær (som formand) og Adam Moe Fejerskov 
- er blevet udpeget til at være UPR medlemmer 2023-25.  
Politisk kontekst: Det er sparsomt med konkrete meldinger fra minister/UM. Det synes dog 
klart, at der vil være øget fokus på klima, humanitære kriser og en ny Ukraine fond til civile og 
militære formål. CISU har fokus på ministerens præsentation af den årlige redegørelse i Folke-
tinget til april. Dette vil blive brugt som krog til ordførere såvel som minister. Fælles om Verden 
(Danmarks udviklingspolitiske strategi) udløber i 2025, og ny strategiproces vil starte i 2024. 
Klima: CISU har været aktiv på flere fronter mht. klima: Vi har gjort UM opmærksom på pres på 
CCAM allerede ved første ansøgningsrunde 8.2.2023, hvor vi modtog ansøgninger for 73,7 mio. 
kr. Med et forventet pres mht. at dække perioden 2023-25, hvorfor vi har brug for tilførsel af 
ekstra midler. CISU er desuden aktiv i styregruppen for det Grønne Partnerskab og søgt at 
skubbe aktiviteter i gang omkring klima og Nature Based Solutions. Embedsstand er dog hæm-
met af en del udskiftninger. CISU har også over flere omgange haft kontakt til UM vedrørende 
åbning af nyt call under Danida Green Business Partnership puljen – som vil understøtte grønne 
partnerskaber mellem CSO’er og private virksomheder med i alt 416 mio. kr. Læs mere her.  
Vi har været afsøgende om UMs tanker om Loss&Damage – hvor CISU med 7,5 mio. kr. var del 
af 2022 forlig om dette emne. Indtil videre synes substans at afhænge af – og afvente - udvik-
ling af international arkitektur til understøttelse af Loss&Damage. 

Status på CISUs puljer: CSP: Bevillingssystem er introduceret til opdaterede retningslinjer for 
CSP og klædt på til at håndtere løbende SI og MI ansøgninger, marts 2023 UI-runde og april 
2023 programrunde. Der er p.t. bevilget 8,5 mio. kr. til SI og MI, som afventer godkendelse af 
Finanslov-2023, før tilsagn kan gives. CCAM: Der blev ved deadline 8.2.2023 modtaget 35 an-
søgninger på i alt 73,7 mio. kr. med deadline 31.3.2023 for beslutninger. DERF: Der er åbnet to 
calls i DERF-regi i løbet af februar. 1) Jordskælv i Tyrkiet/Syrien og 2) fordrivelse i det sydlige 
Somaliland. Begge calls relativt små grundet begrænset tilstedeværelse af danske organisatio-
ner i områderne. OpEn: Justeringer i retningslinjer er blevet godkendt af UM og udgør grundlag 
for gennemførelse af ansøgningsrunden i april 2023. OPLP: Der kommer løbende ansøgninger 
ind baseret på retningslinjer opdateret i januar 2023. 

Status på EU DEAR ansøgningsproces: CISU har siden besked i februar 2023, om at vi er gået 
videre til proposal fase, haft intensiv proces med ugentlige møder med de 10 andre partnere. 
Der blev afholdt proposal formuleringsworkshop 6-8. marts i Amsterdam, hvor 3 fra CISU-se-
kretariat sammen med alle andre partnere deltog. Derefter vil slutspurt mht. udarbejdelse 
blive sat ind baseret på ugentlige online møder. Proposal indsendes 18.4.2023 til EU, og der 
forventes svar i september 2023. Ansøgning vil fokusere på unge, gender og neutrale borgere 
og være et godt supplement til OpEn. CISUs del af pulje forventes at være på ca. 5 mio. kr., og 
der vil være midler til kapacitetsudvikling og kommunikation. Deltagelse i dette proposal giver 
gode europæiske kontakter; senest da den catalanske Europa- og Udviklingsminister kontak-
tede CISU for møde, afholdt i februar. 

https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fcisu.us20.list-manage.com%2Ftrack%2Fclick%3Fu%3Df1a5b0648bcae765208bfbd4a%26id%3D28b7bff044%26e%3D82f5b27846&data=05%7C01%7Cjb%40cisu.dk%7Cad5de08f0b344414342f08db1b23a643%7C321f3870716d4770a570705682b66ff0%7C0%7C0%7C638133612180203015%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=Jqe4AfZpKBTH77ZLofeTx58Tt5QuBcEaPy1a6In%2B1Js%3D&reserved=0
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Bestyrelsen blev præsenteret for hovedpointer i analyser (bilag 2.2 og 2.3) udarbejdet for 
bedre at forstå baggrund for de mange støtteværdige afslag i september 2022 UI-runde: 

UI-analyse 2020-22: Stigning i støtteværdige afslag skyldes ikke mere lempelig vurdering, men 
flere og bedre ansøgninger 
• Midler til udviklingsindsatser (UI) er beløbsmæssigt vokset med 30 % i perioden 2020 (62 mio. 

kr.) til 2022 (80 mio. kr.), men de samlede budgetter for ansøgte UI-projekter er steget med 55 % 

(fra 127 mio. kr. til 197 mio. kr.). Den gennemsnitlig størrelse på støtteværdige afslag i 2015-16 

var på ca. 2 mio. kr., mens de i 2022 var på ca. 3 mio. kr. 

• Da 70 % af UI-ansøgninger over 1 mio. kr. i gennemsnitligt opnår vurderingen ”støtteværdig”, er 

der ikke penge nok i puljen til at finansiere dem alle: Den samlede andel af støtteværdige ansøg-

ninger, som har fået afslag pga. manglende midler, er steget fra 12 % i 2020 til 34 % i 2022.  

Den strukturelle underfinansiering af CSP bliver kontinuerligt kommunikeret til UM, også at det 

forventes at fortsætte yderlige i 2023. 

• Scoringen af ansøgningerne i vurderingsprocessen har gennemsnitligt været stabil over de sene-

ste fem ansøgningsrunder; det samme gælder scoren for støtteværdige ansøgninger. 

Udover CSP så er der i perioden 2020-22 tilført ca. 200 mio. kr. (DERF COVID19, Råderum, DERF2, 

Folkeligt Engagement og OpEn) uden for CSP organisatorisk loft. Frem til 2026 vil CSP i forhold til 

2020 være styrket med 58 mio. Derudover vil der uden for CSP-loft være ca. 240 mio. kr. (OpEn, 

DERF2 og CCAM). CISU bør opfordre til at se CSP i sammenhæng med andre støtteformer, som er 

udover CSP-loft og fra helt andre kilder og til brug af samfinansierings-modaliteten. 

Lønanalyse 2022: Lønmidler er ikke forklaring på stigning i støtteværdige afslag 
• I 2022-perioden, som dækkes af denne analyse, udgjorde danske lønmidler, som ansøgtes til SI-, 

MI- og UI-projekter, 9,4 mio. kr., og optager derfor med 7,1 % en begrænset del af de samlede 
ansøgte projektbudgetter.  

• Procentdelen udgør et fald på 1,8 procentpoint i forhold til den undersøgte periode i 2021, og 
ligger dermed på niveau med 2020-perioden.  

• Andelen af ansøgninger, som har fået afslag, er i perioden 2022 stort set uændret i forhold til 
året før. Men andelen af ansøgninger med afslag, hvor anvendelsen af danske løntimer indgik 
som én af afslagsbegrundelserne, er faldet fra 28 % til 15 % af antallet af afslag. 

• I et mindre antal ansøgninger er en mangelfuld beskrivelse af og begrundelse for de opgaver, 
som medfører udgifter til danske løntimer – men at der generelt er sket en betydelig styrkelse af 
ansøgningerne på dette punkt. 

Præsentationen af disse analyser ledte videre til bestyrelsens behandling af punkt 4.  

Kl. 13.30 – 13.35 

3. Nyt fra bestyrelsesmedlemmer 

Bestyrelsen informerede om et godt møde afholdt 22. februar alene i bestyrelsen. Her blev 
disse temaer vendt: 1) Klima, 2) Puljegruppen og 3) den strategiske ramme. Hertil konkrete øn-
sker om handling som er blevet drøftet med sekretariatsledelsen. 

Forslag om, at bestyrelsen kommer med tre fælles hovedpointer ved repræsentation af CISU 
på diverse folkemøder, for at give et godt samlet signal. Bestyrelsen var enige om, at det var en 
god ide - sammen med et par helt korte sætninger til at forklare, hvem CISU er. Sekretariatet 
vil til næste bestyrelsesmøde have et bud med på dette.  
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Opfordring til, at vi i CISU tager en diskussion af, hvad vi strategisk mener om forbindelsen mel-
lem udvikling og klima. Konteksten viser en øget inddragelse af klima i relation til udviklings-
samarbejde. På den ene side, skal man passe på med at flyve efter politiske vinde, som nu med 
en ny minister med et markant stærkere fokus på klima. På den anden side er klima ikke kun 
enkeltstående klimakatastrofer, men blivende forandringer, hvorfor klima bør tænkes ind i må-
den, vi tænker udviklingssamarbejde på.  
Ledelsen responderede, at vi i CISU er optaget af, at ’grønning’ eller ’mainstreaming’ ikke skal 
fjerne fokus på, at vi stadig har bekæmpelse af årsager til fattigdom og opbygning af civilsam-
fund som vores grund-kerne. Desuden skal vi være opmærksom på, at klima er mange ting (mi-
tigation, adaptation, loss&damage, klinami mv.), her skal vi være specifikke på vores bidrag ind 
i denne brede dagsorden. CISU står godt med sin strategi med mål rettet mod både udvikling 
og klima samt modaliteter i CSP, hvor der kan søges om indsatser rettet mod klima mainstre-
aming og CCAM, hvor der kan søges til Rio 2 klimaindsatser. Det er rigtigt, at man skal passe på 
med at flytte sig for hurtigt i forhold til politiske prioriteter. Vores fokus er på, hvordan vores 
medlemsorganisationer rykker på dette område, og at positionere CISU på de forskellige klima-
relaterede dagsordener. Vi skal indlede dialog med UM og minister om, at vi har brug for yder-
ligere midler for at kunne udfolde disse potentialer. Endvidere kan vi med CCAM – som delvist 
er finansieret gennem Loss&Damage midler - indlede dialog om at ekstramidler vil muliggøre 
afprøvning af klimatilpasningsindsatser, mens man venter på at den internationale arkitektur 
vil blive etableret. Der var enighed om at fortsætte denne diskussion, og at der er et godt ud-
gangspunkt for dette, da det er en væsentlig del af CISUs nuværende strategi.  

13.35 - 13.55 

4. Fordeling af midler i Civilsamfundspuljen 

Bilag 4.1. Indstilling om fordeling af midler i Civilsamfundspuljen (vedlagt) 
Bilag 4.1.a. Tilsagnshåndtering CSP 2023 med overslag for 2024-26 (vedlagt) 

Ansvarlig: Andrew 

Bestyrelsen drøftede fordelingen af midler i Civilsamfundspuljen. Det store antal afslag på støt-
teværdige ansøgninger til udviklingsindsatser er et stort problem, som der i det kommende be-
styrelsesår vil blive taget en grundig diskussion af på baggrund af både analyser præsenteret 
under punkt 2 såvel som yderligere analyser af mulige handlings-scenarier.  

Bestyrelsen besluttede, at tilsagnsbudgettet for 2023 følger den fremlagte fordeling i bilag 
4.1.a. Den angivne fordeling er gældende for 2023, indtil andet besluttes. Beslutning for 2024 
vil blive taget ved næste diskussion af tilsagnshåndtering i efterår 2023. 

Bestyrelsen beslutter endvidere, at budgettet på 66 mio. kr. til UI-modaliteten deles med 33 
mio. til marts-runden og 33 mio. til september-runden.  

Bestyrelsen delegerer derudover kompetence til sekretariatet til at foretage mindre justeringer 
af budgettet i det tilfælde, at tilbagebetalinger, udligninger eller afgørelsen af den forestående 
Udviklingsindsatser-(UI)-runde skulle afstedkomme behov for mindre justering af budgettet. 

13.55 - 14.20 

5. Regnskab 2022 
Bilag 5.1. Indstilling om godkendelse af Årsregnskab 2022 (vedlagt) 
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Bilag 5.1.a. CISU samlet organisatoriske regnskab 2022 (vedlagt) 

Bilag 5.2. CISU protokollat til årsregnskab 2022 (vedlagt) 

Bilag 5.3. Grønt regnskab (vedlagt) 

Ansvarlig: Andrew  

Bolette (controller) gennemgik det reviderede samlede regnskab, grønt regnskab og protokol-

latet for 2022 til bestyrelsens godkendelse.  

Det budgetterede resultat for foreningen var i balance, dvs. nul kr., og det endelige resultat er 

31.571 kr. som overføres til foreningens egenkapital. Dette betyder at per 31.12.2022 er CISUs 

egenkapital 2.524.706 kr., hvilket er i overensstemmelse med 2022 generalforsamlings beslut-

ning.  

De samlede udgifter for CSP puljeforvaltning og faglige ydelser m.v. er afholdt indenfor det 

samlede budget, og der er derfor ikke anvendt puljemidler til CISUs aktiviteter. CSP-regnskabet 

viser opdelingen mellem CSP Basis, som er Finanslovsbevillingen, samt de forskellige tillæg m.v. 

i hht. de nye formater. CSP omsatte for 185,8 mio. kr. i 2022, og året sluttede med et samlet 

beløb i udisponerede midler på ca. 81.000 kr., som overføres til 2023 puljen. DERF II omsatte 

for 30,1 mio. kr. i 2022 (27,9 mio. kr. er bevillinger). De resterende midler overføres i hht. kon-

trakten til anvendelse i 2023. DERF I management regnskabet, for 2017-2021, er afsluttet og 

godkendt af UM i 2022. DERF I puljen er afsluttet i 2022 med den afsluttende proces i forbin-

delse med HQAI-verificeringen. DERF I afsluttes med udisponerede midler på ca. 1,1 mio. kr., 

som skyldes tilbageførsler fra bevillingshavere efter, at puljen var lukket for yderligere bevillin-

ger. Bestyrelsen spurgte, om der ikke fortsat vil være udgifter til HQAI. Det vil der, men de vil 

blive dækket under DERF II. OPEN omsatte for 24,1 mio. kr. i 2022. De resterende midler over-

føres i henhold til kontrakten til 2023 budgettet.  

Bestyrelsen havde enkelte opklarende spørgsmål, hvorefter bestyrelsen godkendte CISUs orga-

nisatoriske årsregnskab 2022 med tilhørende protokollat.  

De budgetmæssige konsekvenser af bestyrelsens beslutning er, at foreningens egenkapital op-

skrives med 31.571 kr. Det er kun foreningen, som genererer et resultat. Udisponerede midler i 

puljerne overføres til fremtidige budgetter. Dog har UM meddelt, at CISU ikke kan få lov til at 

overføre de udisponerede midler fra DERF I til DERF II.  

Det grønne regnskabs konsekvens er, at den udløser en CO2e-kompensation i budgettet for 

2023, hvortil der er sket en opjustering af budget grundet større rejseaktivitet post-covid19.  

Kl. 14.20-14.35 

6. Budget 2023 og 2024 
Bilag 6.1. Indstilling Budgetrevision 2023, Budgetestimat 2024 & Kontingent 2024 (vedlagt) 

Bilag 6.1.a. Foreningsbudget revideret 2023 og estimat 2024 (vedlagt) 

Bilag 6.1.b. CISU Kontingent statistik 2017-2022 (vedlagt) 

Ansvarlig: Andrew 
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Bestyrelsen blev præsenteret for budgetrevision 2023 og budgetestimat 2024 samt forslag til 

kontingent 2024. Budgetterne bliver traditionelt præsenteret til godkendelse af generalfor-

samlingen om end det ikke står i vedtægterne. Det indstilles også til generalforsamlingen, at 

foreningens egenkapital fremover skal udgøre mindst 2,5 mio. kr. Samt at kontingent og kate-

gorier fastlagt i 2015 fastholdes for 2024. Bestyrelsen vil blive præsenteret for budgetrevision 

mindst en gang mere i efteråret.  

2024 budgetestimatet er lig med 2023 budgettet, idet der ikke p.t. er kendte ændringer fra 

2023 til 2024 i CISUs budgetgrundlag.   

Budgetrevision af foreningens budget for 2023 omfatter en opjustering: Omsætningen er opju-

steret med ca. 1,95 mio. kr. siden september 2022, hvilket betyder at omsætningen i alt er op-

justeret med 3,98 mio. kr. i forhold til det 2023 budgetestimat, der blev fremlagt til generalfor-

samlingen 2022. Dette skyldes hovedsageligt CCAM tilsagnet samt overførsler af udisponerede 

midler fra hhv. DERF og OPEN til løndækning m.v.  

Personaleudgifter: Justering på ca. 1,86 mio. kr. siden september 2022, og i alt en opjustering 

siden generalforsamling 2022 på 3,69 mio. kr. Justeringen dækker flere ansatte til varetagelsen 

af opgaver i relation til de nye puljer, barselsomkostninger, lønreguleringer i henhold til CISUs -

og den offentlige overenskomst, arbejdsgiveromkostninger og ATP-reguleringer m.v.  

Kontorhold og drift: Justering på 60.000 kr. siden september 2022, og i alt en opjustering siden 

generalforsamling 2022 på 260.000 kr. Justeringen omfatter justeringer af husleje m.m. (både 

Vartov og Klosterport), IT og support, inventar m.m. Til spørgsmål fra bestyrelsen, blev der for-

klaret, at CISU betaler 6.000 kr. om måneden for kontor i Vartov, udover lejeudgifter ved 

booking af øvrige lokaler, hvortil CISU har en rabataftale. 

Særlige aktiviteter: Justering på 5.000 kr. siden september 2022. Denne justering er til klima-

kompensation ift. det grønne regnskab.  

Medlemmer og Bestyrelsen: Justering på 20.000 kr. siden september 2022. Denne justering er 

til kontingenter og abonnementer. Endvidere er der omfordelt midler siden september 2022, 

således der er budgetteret med bestyrelsens deltagelse på folkemøder. 

Der blev nævnt et ønske om, at bestyrelsen igen tager på studietur. Her blev det præciseret, at 

det er der midler til. Traditionen har været i bero nogle år - dels grundet covid19-restriktioner 

og dels bestyrelsens eget ønske om deltagelse på højskoleweekend i stedet.  

Der blev desuden rejst bekymring om, hvorvidt der er afsat nok midler til fundraising-området. 

Det blev drøftet, om der skulle afsættes midler til, at bestyrelsen kan tage en mere aktiv rolle i 

dette. På den ene side blev det nævnt, at det kunne give mere pondus til denne indsats samt 

et ønske i bestyrelsen om at udnytte de kompetencer og det netværk bestyrelsen har. På den 

anden side blev der nævnt en bekymring for, at det ville være en professionalisering af besty-

relsen, som i stedet skal sætte den strategiske retning. Samtidig er det også et udtryk for, at 

bestyrelsen ikke synes, der er sket nok på dette område fra sekretariatets side. Ledelsen 
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pointerede, at der er midler til fundraising, blandt andet i u-allokerede lønmidler samt i de 

280.000, der er afsat til interessevaretagelse i foreningsbudgettet. Sekretariatet vil dog gerne 

have en længere strategisk drøftelse med bestyrelsen om, hvordan dette område skal priorite-

res. Der er blevet fundraiset næsten en halv milliard i løbet af de seneste 3 år - Men det er kor-

rekt, at fundraising kun er lykkedes inden for kendte territorier, og at der endnu ikke er sket en 

diversificering af CISUs finansieringsgrundlag.  

Bestyrelsen fremhævede vigtigheden af at der er afsat tilstrækkelige ressourcer til fundraising 

og ressourcemobilisering. Bestyrelsen godkendte indstilling med revideret budget 2023 og esti-

mat for 2024, samt kontingentsats for 2024.  

14.35 - 14.50 Kagepause 

14.50 - 15.15 

7. Planlægning af generalforsamlingen: Endelig godkendelse af forslag til 

vedtægtsændringer 
Bilag 7.1. Indstilling om forslag til vedtægtsændringer (eftersendt) 

Bilag 7.1.a. Forslag til vedtægtsændringer (eftersendt) 

Ansvarlige: Katrine og Tobias 

Bestyrelsen drøftede og godkendte det endelige forslag til vedtægtsændringer, som bestyrel-
sen vil stille som forslag ved CISUs generalforsamling. Forslag til vedtægtsændringer vil blive 
vedlagt indbydelsen til generalforsamlingen, som sendes ud til alle CISUs medlemsorganisatio-
ner senest den 22. marts.  

En række beslutninger vedrørende vedtægtsændringer var allerede taget ved bestyrelsens 
møde den 2. februar. Siden har jurist Anders Ehlers givet kommentarer af præciserende karak-
ter, som blev præsenteret for bestyrelsen.  

Hovedpunkter i bestyrelsens drøftelser til den endelige godkendelse var:  

Det blev vedtaget at præcisere, at fuldmagter ved CISUs generalforsamling har karakter af ge-
neralfuldmagter, dvs. man overlader sin stemme uindskrænket.  

Bestyrelsen drøftede, om antallet af bestyrelsesmedlemmer skulle sættes op fra 7 til 9. Beslut-
ningen blev at bibeholde antallet på 7 med overvejelser om, at det er vigtigere med et fokus på 
at få sat bestyrelsens kompetencer i spil og bruge deres netværk. Argumentet om en bredere 
repræsentation i bestyrelsen kræver på den ene side dybere analyse af, hvilken repræsenta-
tion medlemsskarens diversitet tilsiger - ligeledes kunne en konsekvens blive, at man skulle ar-
bejde med kategorier af bestyrelsesmedlemmer, hvilket kan underminere demokratisk aspekt 
fx mulighed for at stille op på dagen. Bestyrelsen har desuden mulighed for at invitere gæster 
til at komme med inputs ved bestyrelsesmøder, hvis dette ønskes. Desuden vil bestyrelsen i 
forbindelse med det konstituerende møde, hvor bestyrelsens egen forretningsorden godken-
des, drøfte en præcisering af, hvornår en suppleant hentes ind i forbindelse med fravær af et 
bestyrelsesmedlem.  

Efter en længere diskussion blev det besluttet, at mht. antal møder i bestyrelsen foreslås dette 
ændret til minimum 5 ordinære møder i stedet for minimum 8 møder. Bestyrelsen vil, ved den 
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nye bestyrelses første møde, tilføje i forretningsordenen, at der også afholdes andre former for 
møder med hele eller dele af bestyrelsen. Nedsættelsen af minimumsantallet af ordinære mø-
der skal bruges til at skabe rum for anden og yderligere inddragelse af bestyrelsen, og må ikke 
lede til mindre inddragelse af bestyrelsen i relevante beslutninger. Desuden pointerede besty-
relsen vigtigheden af at nye bestyrelsesmedlemmer hurtigt for indsigt i relevant information, 
så man fra start og løbende er godt klædt på til arbejdet.   

Bestyrelsen besluttede at slette eksemplerne i vedtægtsændringsforslaget, som (hvis det ved-
tages) åbner for at andre non-profit aktører kan ansøge om medlemskab i CISU. 

Bestyrelsen besluttede en mindre sproglig justering, hvor ordet ’kan’ kun slettes første gang i 
sætningen om, at bestyrelsen ansætter en daglig ledelse.  

Bestyrelsen tiltrådte tilføjelse i §7, som ekspliciterer, at medlemsorganisationer ikke hæfter for 
CISU. 

Efter en gennemgang af alle forslag til vedtægtsændringer og med ovenstående drøftelser, 
godkendte bestyrelsen det samlede forslag til vedtægtsændringer.  

15.15 - 15.40 

8. Planlægning af generalforsamlingen: Beslutning om forslag årets strategi-

ske fokus 2023-24  
Bilag 8.1. Indstilling om Forslag til årets fokus 2023-24 (vedlagt) 

Bilag 8.1.a Forslag til årets strategiske fokus 2023-24 (vedlagt) 

Ansvarlige: Katrine og Tobias 

Grundet tidspres, fik bestyrelsen frem til tirsdag den 21. marts til kommentering og godken-
delse af forslag til det kommende års strategiske fokus, som bestyrelsen vil stille som forslag 
under punktet ’fremtidig virksomhed’ ved CISUs generalforsamling i april.  

15.40 - 15.50 Kort pause 

Kl. 15.50-16.50 

9. Planlægning af generalforsamlingen: Gennemgang af program, godken-

delse af beretningen, fordeling af oplæg mv. 
Bilag 9.1. Program for generalforsamlingen 2023 (vedlagt) 

Bilag 9.2. Indstilling om bestyrelsens beretning (vedlagt) 

Bilag 9.3. (opdateret) Foreløbig valgliste (vedlagt T.O.) 

Ansvarlige: Katrine og Tobias 

Bestyrelsen godkendte bestyrelsens skriftlige beretning. Bestyrelsen kan komme med input til 
den mundtlige beretning direkte til Katrine. Bestyrelsen kan komme med forslag til fagligt op-
læg eller andet til Andrea. Helle, Tobias og Torsten genopstiller ved bestyrelsesvalg. Bestyrel-
sen fordelte præsentationer under generalforsamlingen imellem sig.  

16.50 - 17.00 

10. Eventuelt 


